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 کارشناس فوتبال  

گفـــتوگـــو

 ادامه حضور غیرقانونی  
»نصیرزاده« در کشتی

ایسنا: اساسنامه فدراسیون های ورزشی 
آماتوری جمهوری اسلامی پس از تغییراتی 
در کمیسیون اجتماعی هیات دولت و طرح در 
کمیته تطبیق قوانین مجلس در مهرماه سال 
۹۸ به تصویب رسید و چهارشنبه ۹ تیرماه 
۱۴۰۰ اساسنامه فدراسیون های ورزشی 
آماتوری جمهوری اسلامی ایران، مورد بررسی 
قرار گرفته و به تایید شورای نگهبان رسید. در 
نهایت ۱۹ تیرماه ۱۴۰۰ بود که از سوی معاون 
اول سابق رئیس جمهوری جهت اجرا به وزارت 
ورزش و جوانان ابلاغ شد و اواخر مردادماه 
بود که از سوی این وزارتخانه جهت اجرا به 
فدراسیون های ورزشی ابلاغ شد. براساس ماده 
۱۸ اساسنامه جدید فدراسیون های ورزشی، 
هیات رئیسه بالاترین رکن اجرایی فدراسیون و 
از ترکیب اعضای مشخص تشکیل شده است. 
بر اساس بند ۱ این ماده، رئیس فدراسیون 
همزمان به عنوان ریاست هیات رئیسه به شمار 
 ۱۸ ۱ ماده  می رود؛ بنابراین مطابق بند 
اساسنامه فدراسیون های ورزشی، عبدالمهدی 
نصیرزاده به عنوان رئیس فدراسیون بدنسازی 
و پرورش اندام به عنوان رئیس هیات رئیسه این 
فدراسیون محسوب می شود. در تبصره ۱ این 
ماده آمده است: اعضای هیات رئیسه به صورت 
همزمان نمی توانند در سایر فدراسیون ها 
»مسئولیتی« داشته باشند. پیش از این طبق 
اساسنامه جدید فدراسیون های ورزشی، 
فعالیت همزمان عبدالمهدی نصیرزاده به عنوان 
رئیس فدراسیون بدنسازی و رئیس سازمان 
لیگ فدراسیون کشتی غیرقانونی بود که در 
نهایت منجر به برکناری وی از ریاست سازمان 
لیگ فدراسیون کشتی شد اما پس از آن مجددا 
از سوی علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون کشتی 
به عنوان عضو هیات رئیسه این فدراسیون 
منصوب شده و فعالیت وی در حال حاضر نیز 

در این سمت ممنوع و غیرقانونی است. 

استقلال  بازیکن سابق  فابیو جانواریو، 
بتواند  استقلال  صورتیکه  در  می گوید: 
نقل وانتقالات را به صورت کامل به پایان برساند، 
هواداران می توانند برای کسب نتیجه موفق 

به همراه ریکاردو سایپنتو امیدوار باشند.
    استقلال در هفته اول باید به مصاف 

سپاهان برود؟
این از جذابیت های لیگ است که در همین 
هفته اول دو مدعی جدی قهرمانی باید باهم 
دیدار کنند و قشنگی کار اینجاست که نتیجه 

این بازی قهرمان فصل را مشخص نمی کند.
  رویارویی دو سرمربی خارجی هم 

قابل توجه خواهد بود. 
بله، تقابل ساپینتو و مورایس که جذاب ترین 
مربیان این فصل هستند در همین هفته اول 
جذاب است. شاید خیلی ها از جمله خود من 
دوست داشتیم تقابل این دو را در لیگ ایران 
ببینیم و حالا مشخص شد که برای این منظور 
نباید خیلی هم منتظر بمانیم و به زودی این 

اتفاق رخ می دهد. 
  شرایط تیم در نقل وانتقالات را چطور 

ارزیابی می کنید؟
استقلالی ها بازیکنان زیادی به خدمت 
گرفتند اما به نظر می رسد هنوز تیم به طور 
کامل بالانس نیست و برای این منظور حداقل 
دو بازیکن دیگر در خط میانی مورد نیاز است. 
با اینکه مهدی پور یک هافبک طراح است، 
اما پست تخصصی او هافبک دفاعی است و 
استقلال به یک بازیکن طراح برای پست هافبک 
تهاجمی نیاز دارد تا حملات و حرکات رو به جلو 
را بر عهده بگیرد. همچنین هنوز به یک وینگر 
دیگر برای سمت چپ نیاز است تا تیم کامل 
شود و من امیدوارم که مدیران باشگاه هرچه 

زودتر برای جذب این دو بازیکن اقدام کنند. 

خارجازمستطیلسبز

 فابیو جانواریو: 
 تقابل 

 سپاهان و استقلال 
جذاب است

خبــــــر
  شرط »دورنت« 

برای ماندن در » نتس«
فوق ستاره تیم بسکتبال بروکلین نتس، 
به مسئولان  رفتن خود  یا  ماندن  درباره 
و مالک این باشگاه هشدار داد. »کوین .

دورنت« فوق ستاره بسکتبال NBA و تیم 
»بروکلین نتِس«، در آخرین مذاکره خود با 
سران این باشگاه مدعی شد که اگر می خواهند 
او را برای فصل آینده نگه دارند باید سرمربی و 
مدیر کل این تیم را اخراج کنند. فوق ستاره 
 NBA آمریکایی از فصل گذشته مسابقات
درگیری و حواشی زیادی با »استیو.نش« 
به عنوان سرمربی و »شان.مارکس« مدیر کل 
این تیم دارد. به همین دلیل او در مذاکره با 
»جوتسای« مالک بروکلین نتس، شرط خود 
برای ماندن در این تیم را اخراج دو فرد مذکور 
از باشگاه اعلام کرده است. البته »تسای« در 
آخرین اظهارات خود اعلام کرد که سرمربی 
و کادر این باشگاه مورد حمایت او هستند. در 
چنین شرایط باید جدایی »دورنت« از »نتس« 
را قطعی دانست. البته این فوق ستاره تا سال 
۲۰۲۶ با »نتس« قرارداد دارد که باید دید 

نتیجه این حواشی چه خواهد شد. 

جام جهانی واژه نامأنوسی برای بازیکنان شده

سرمربی تیم ملی فوتبال فرانسه مطمئن است »دیدیه 
دشان« به موقع برای حضور در جام جهانی آماده خواهد شد. 
حضور پل پوگبا در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر در هاله ای از ابهام 
است اما دیدیه دشان، معتقد است که این هافبک به موقع آماده 
خواهد شد. پوگبا در ابتدای کار در یوونتوس با بدشانسی مواجه 
شد. او در اردوی آمریکا از ناحیه مینیسک مصدوم و مجبور شد 
که به ایتالیا برگردد تا مورد معاینه بیشتر قرار بگیرد. دیدیه 
دشان تاکید کرد: حضور پل پوگبا در جام جهانی جای سوال 

ندارد و او قطعا برای این بازی ها آماده خواهد شد. در واقع 
پوگبا از انجام عمل جراحی روی زانو خودداری کرد، زیرا این 
امر باعث می شد که او جام جهانی را از دست بدهد. در عوض، او 
می تواند ظرف پنج هفته دیگر به میادین برگردد و برای تیمش 
بازی کند. دشان درباره شرایط فعلی هافبک های تیمش یعنی 
پوگبا و انگولو کانته گفت: هر دو بازیکنان مهمی برای ما هستند. 
آنها کلیدی هستند، تجربه زیادی دارند و به نوعی رهبر تیم 
ما محسوب می شوند. حضور آنها برای جام جهانی مهم است. 

تمرکز ما روی آمادگی بازیکنان است و تلاش می کنیم این 
بازیکنان را به مرز آمادگی صددرصد برسانیم. البته من با »پل« 
در تماس هستم و در حال حاضر حضور او در جام جهانی قطعی 
است و نگرانی بابت این موضوع وجود ندارد. فرانسه در سال 
۲۰۰۲، ایتالیا در سال ۲۰۱۰، اسپانیا در سال ۲۰۱۴ و آلمان در 
سال ۲۰۱۸ همگی در حالی در دور اول حذف شدند که در دوره 
قبل قهرمان جام جهانی شده بودند و حالا همگان منتظر هستند 
که ببینند این سرنوشت برای تیم پرستاره دیدیه دشان نیز رقم 
خواهد خورد یا خیر. مدت هاست که شایعاتی مبنی بر آمادگی 
زین الدین زیدان، برای جانشینی »دشان« روی نیمکت فرانسه 

وجود دارد که دشان گفت: من به این شایعات دامن نمی زنم.

 حضور »پوگبا« در جام جهانی قطر؟!

فوتبـــالداخلـــی
تسنیم: در جلسه وزیر ورزش وجوانان با مدیرعامل باشگاه 
استقلال، گزارش وضعیت این باشگاه در ۱۱ ماه گذشته ارائه 
شد. جلسه حمید سجادی و مدیرعامل باشگاه استقلال 
برگزار شد. در این جلسه که از ساعت ۱۱ ظهر آغاز شد، محمد 
پولادگر، معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش، 
احمدی، معاون مالی اداری، فرشید سمیعی، معاون حقوقی و 
علی دولت شاهی، مشاور باشگاه استقلال نیز حضور داشتند. 
در این جلسه، گزارشی از وضعیت مدیریت باشگاه استقلال 
در ۱۱ ماه اخیر، در دوره جدید مدیریت، به ویژه پس از ورود 
این باشگاه به فرابورس ارائه شد. وزیر ورزش نیز با اشاره به 
واگذاری استقلال و پرسپولیس به مردم در دولت سیزدهم، 
بر حمایت از این دو باشگاه مردمی در ادامه راه بر فرآیند 

مردمی سازی تاکید کرد.

                  جانشین 
باشگاه العربی قطر عمر السومه را به صورت قرضی 
برای مدت یک فصل به خدمت گرفت. از هفته گذشته 
به العربی اعلام شد این بازیکن سوری جانشین 

مهرداد محمدی مهاجم ایرانی تیم می شود. 

            مصدومیت 
مشخص شد مصدومیت تیاگو آلکانتارا از ناحیه 
همسترینگ است و این بازیکن 6 هفته قادر به حضور در 
میادین نخواهد بود. تیاگو که به یک مهره بزرگ بدل شده 
بود، دیدارهای بزرگی را برای لیورپول از دست خواهد داد.

                              خوشحالی  
 در چارچوب هفته اول لیگ پرتغال، ژیل ویسنته 
با درخشش علیپور مقابل پاکوش دی فریرا به برتری 
رسید و 3 امتیاز ارزشمند کسب کرد. JN نوشت: این 
علی است. علیپور خوشحالی را به هواداران هدیه داد.

ت
شــ

سنو
عک

 سرمربی تیم فوتبال رُم به قدری تحت تأثیر تکنیک ستاره 
آرژانتینی این تیم قرار گرفته که برای او لقبی جدید انتخاب 
کرده است. بزرگ ترین و پرسروصداترین اقدام باشگاه رُم در 
بازار نقل وانتقالات تابستانی بدون شک جذب پائولو دیبالا 
به عنوان بازیکن آزاد پس از پایان قراردادش با یوونتوس بود. 
ستاره آرژانتینی اما نه تنها هواداران رم بلکه سرمربی این 
تیم ژوزه مورینیو را هم تحت تأثیر قرار داده است. مورینیو 
در تمرینات اخیر تیم فوتبال رم به قدری تحت تأثیر حرکات 
دیبالا قرار گرفته است که برای او یک لقب جدید انتخاب کرده 
است. مورینیو که باور دارد دیبالا همان بازیکن ایده آلی است 
که می تواند کیفیت حملات جالوروسی را یک سطح بالاتر 
ببرد در تمرینات او را با عنوان »پائولینو« صدا می زند. با اینکه 

زمان زیادی از ورود »لاخویا« )لقب 
اصلی دیبالا به معنای جواهر( به جمع 
بازیکنان رم نمی گذرد، مورینیو با او 
رابطه خوبی برقرار کرده است و او نیز 

به خوبی توانسته است خودش را 
با شرایط تیم جدیدش تطبیق 
دهد. اولین بازی رسمی رم 
در فصل جدید روز یکشنبه 
هفته آینده در خانه سالرنتینا 

رقابت های  نخست  هفته   در 
سری A است. 

بیــنالمــلل

 بازی جدید هیات رئیسه سابق فدراسیون فوتبال

شکایت »تاج« و دوستان از آمریکا!

آرمان ملی: هیات رئیسه سابق و »مهدی تاج«، رئیس سابق 
فدراسیون فوتبال در حالی از آمریکا به خاطر تحریم طرح 
شکایت کرده اند که به گفته فیفا ایران در زمان »ویلموتس« 
پولی از فیفا بابت پرداخت به این سرمربی طلب نداشته و هر 

آنچه بوده، بودجه عمرانی است! 
  شکایت 

هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در دوره ریاست مهدی 
تاج، با استناد به تحریم های آمریکا در دوره ریاست جمهوری 
»دونالد ترامپ« که از عوامل دخیل در پرداخت نشدن به موقع 
قرارداد »مارک ویلموتس« بوده، از این کشور و رئیس جمهور 
سابق آمریکا در دادگستری تهران شکایت کردند. به دنبال 
صدور رأی نهایی دادگاه حکمیت ورزش در پرونده ویلموتس، 
جمعی از اعضای هیات رئیسه وقت فدراسیون فوتبال، شکایتی 
را در دادگستری تهران ثبت کرده اند. شاکیان این پرونده در 
دادخواست خود اعلام کرده اند که دادگاه حکمیت ورزش 
در قسمتی از رأی خود، بر حسن نیت فدراسیون فوتبال به 
منظور تلاش برای پرداخت دستمزد ویلموتس صحه گذاشته 
است، اما فشارهای سنگین ناشی از تحریم ایالات متحده، 
مانع از آن شده که فدراسیون بتواند به تعهدات قراردادی 
خود عمل کند و در نتیجه، خسارات مادی و معنوی زیادی 
به فدراسیون، فوتبال کشور و اعضای هیات رئیسه وقت 
تحمیل شده است. دادخواهان، در اقدام قابل تامل خود با 
ثبت این شکایت و با استناد رأی دادگاه حکمیت ورزش و 
مکاتبات متعدد فدراسیون فوتبال با فیفا و AFC، اخذ غرامت 
از دولت ایالات متحده و ترامپ، )رئیس جمهور وقت آمریکا( را 
خواستار شده اند. آنها معتقدند که آمریکا و ترامپ با خروج از 
برجام و تشدید تحریم ها، باعث کارشکنی های زیادی در کار و 

امورجاری فدراسیون فوتبال ایران شده اند. در صورت پذیرش 
این دعوا در دادگستری تهران، صدور حکم و مبلغ جبران 
خسارت، پس از اخذ نظریه کارشناسی تعیین خواهد شد. 
»ایسنا« در پایان نوشت: این اقدام در حالی است که اعضای 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در دوره ریاست مهدی تاج 
به علت عقد قرارداد با ویلموتس، تحت پیگرد قضائی با شکایت 

سازمان بارزسی کل کشور هستند. 
  حساب و اعتبار خالی! 

مهدی تاج، رئیس سابق فدراسیون فوتبال و متهم ردیف اول 
این خسارت سنگین در حالی برای تبرئه خود به تحریم های 
آمریکا اشاره دارد که ابتدا باید به یک سوال مهم جواب دهد. 
اینکه چگونه با وجود مشخص بودن دارایی های فوتبال ایران 
در فیفا، قصد دارد واقعیت را به گونه ای که دوست دارد مطرح 
کند و تاکید دارد فدراسیون فوتبال در زمان او ۱۰ میلیون دلار 
در فیفا داشته، اما فیفا این مساله را رد می کند. پس از ابهامات 
زیاد درباره حساب های مالی فدراسیون فوتبال و پاداش های 
جام جهانی، خبرنگار »تسنیم« با فیفا مکاتبه ای را انجام داد تا 
به جزئیات حساب های ایران دست پیدا کند. فیفا که برخلاف 
فدراسیون وقت شفافیت را اولویت قرار داده بود، در پاسخ به 
سوالات تسنیم مشخص کرد که دارایی فدراسیون فوتبال از 
محل پاداش دو جام جهانی ۲۰۱۴ و ۲۰۱۸ صفر بوده و برخلاف 
ادعای مهدی تاج در آن زمان و حال حاضر، فدراسیون فوتبال 
هیچ پولی در فیفا برای پرداخت به مارک ویلموتس نداشته 
است. نکته جالب اینکه فدراسیون فوتبال در حالی با مارک 
ویلموتس قرارداد بست که به رغم تحریم ها، حتی پولی در 
حساب خود نداشته تا بخواهد به ویلموتس پرداخت کند و 

تحریم ها مانع آن شود.

  بوروس کیست؟
فارغ از جزئیات فنی و حقوقی ماجرا، یک مساله که در قرارداد 
مارک ویلموتس به چشم نیامده بود و همچنان نامشخص مانده 
است؛ نقش »ب.ز« در فوتبال ایران که »تسنیم« با اشاره به 
حضور فردی به نام »بهروز زنجانی)بوروس( کنار مهدی تاج و 
در قرارداد مارک ویلموتس، درباره نقش این فرد سوالاتی را 
مطرح کرد، مهدی تاج اما هیچوقت پاسخ مشخصی درباره حضور 
»بوروس« در عقد قرارداد مارک ویلموتس نداد. تاج که حالا 
برخی مسئولان و اهالی فوتبال را با حافظه کوتاه مدت دیده است 
و دوباره قصد دارد رئیس فدراسیون فوتبال شود، در خصوص 
حضور بهروز زنجانی به توضیحی مبهم بسنده کرده بود. رئیس 
سابق فدراسیون فوتبال در واکنش به این حواشی و نحوه آشنایی 
و علت حضور زنجانی در مذاکرات و عقد قرارداد با مارک ویلموتس 
گفته بود: »او زمان کی روش مترجم و کنار او بود و ما از آن جا او را 
شناختیم، جوان بسیار خوبی است و تمام بازی های تیم ملی را با 
هزینه خودش می رود و از نزدیک نگاه می کند. وقتی می خواستیم 
با ویلموتس در بلژیک مذاکره کنیم، به علت محدودیت های ویزای 
شینگن، از زنجانی به علت اقامت در آلمان خواستم من را در 
بروکسل همراهی کند و نقش مترجم را داشته باشد. او اطلاعات 
مذاکره ای را که داشتیم، می دانست و اتفاقا پیشنهادهای خوبی 
هم در آن جلسه داد، به همین دلیل در این جلسه حاضر بود. در 
جریان مذاکره با ویلموتس هم او فقط قرارداد را برای این مربی 
خواند و در داخل کشور قرارداد نهایی امضا شد.« سوالاتی که تاج 
هیچ وقت به آن پاسخ نداد، این بود؛ آیا هرکسی تمام بازی های 
تیم ملی را با هزینه خودش برود و نگاه کند، می تواند در مذاکرات 
انتخاب سرمربی تیم ملی حضور داشته باشد؟ به گفته رئیس 
پیشین فدراسیون فوتبال، او حتی اطلاعات مذاکرات را می دانسته 
و پیشنهادهای خوبی در جلسه مذاکره با ویلموتس و عقد قرارداد 
با این مربی داده است، چه پیشنهادهای خوبی ارائه شده است 
که قرارداد مربی ۴5۰هزاریورویی با فدراسیون فوتبال ایران به 
۲.۲5 میلیون یورو رسیده است؟ ضمن اینکه به خلاف گفته تاج، 
بهروز زنجانی نه تنها فقط به دلیل محدودیت های ویزای شینگن 
که حتی در زمان بازدید ویلموتس از امکانات کمپ هم همراه او 
بود، آیا برای بازدید ویلموتس از امکانات کمپ تیم ملی هم، نیاز 
به حضور فردی بوده است که ویزای شینگن داشته باشد؟ نکته 
جالب اینجاست که بهروز زنجانی در تمام معادلات قراردادی 
مارک ویلموتس حضور داشت و به نوعی دستیار مهدی تاج بود، 
حتی در ترکیه که ۲ میلیون یورو از سوی فدراسیون فوتبال به 
این مربی پرداخت شد، یکی از نفرات حاضر در جلسه با ویلموتس، 
بهروز زنجانی بود، فردی که گویا رابطه نزدیکی هم با مهدی تاج 
دارد و حضور او در تمام مراحل قرارداد و پرداخت مارک ویلموتس 
صرفا به داشتن ویزای شینگن، تسلط به زبان انگلیسی یا علاقه 
به دیدن بازی های تیم ملی نبوده است، حال اینکه چنین فردی با 
نظر مهدی تاج چگونه در تمام مراحل قراردادی مارک ویلموتس 
حضور داشته است، سوالی است که پاسخ آن باید توسط مهدی 

تاج داده شود. 

 محمد مومنی: 

بازگشت »قائدی« هم به سود اوست، هم استقلال ! 
عضو هیات مدیره باشگاه استقلال بر این اعتقاد است که 
بازگشت مهدی قائدی به این تیم هم به سود اوست و هم 

آبی پوشان. 
  وضعیت استقلال 

استقلال  فوتبال  تیم  وضعیت  درباره  مومنی  محمد 
اظهارداشت: »ساپینتو«، مربی خارجی است و دیدگاه متفاوتی 
نسبت به مربیان داخلی دارد، بازیکنان هم انگیزه زیادی برای 
اثبات خود دارند. همه اینها می تواند شرایط متفاوتی را برای 

استقلال رقم بزند و باعث پیشرفت تیم شود.
  دیدار با سپاهان 

وی افزود: سپاهان هم با حضور »مورایس« دیدگاهی متفاوت 
نسبت به فصل قبل خواهد داشت و تقابل افکار او و ساپینتو می تواند 
بازی استقلال و سپاهان را زیبا و هیجانی کند. استقلال و سپاهان 
قابلیت فنی زیادی دارند. با توجه به اینکه بازی روز جمعه استارت 
تیم های مدعی قهرمانی است، سپاهان نگاه ویژه تری به این قضیه 

دارد. سپاهان رقیب خاص و قابل احترامی است. 
  بالانس استقلال؟!

عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در پاسخ به این سوال 

که آیا به لحاظ فنی استقلال برای لیگ بیست ودوم بالانس 
هست یا نه، تصریح کرد: تنها کسی که می تواند در این 
مورد اظهارنظر کند، »ساپینتو«ست. ما در برخی پست ها 
ترافیک بازیکن داریم و سرمربی تیم برای خودش ادله ای 
دارد و می تواند برای او برگ برنده باشد. شاید برخی افراد 
منتقد باشند و بگویند استقلال پنج شش مهاجم به چه دلیل 

می خواهد، اما ساپینتو ایده هایی در سَرش دارد که نیازمند 
چنین ابزارهایی است.

  بازیکنان جدید؟
مومنی درباره اینکه چرا از امضای قرارداد محمد محبی 
رونمایی نمی شود، تأکیدکرد: کارهای اداری در حال 

انجام شدن است و مشکلی وجود ندارد. وی راجع 
به بحث بازگشت مهدی قائدی به استقلال 
هم گفت: در اینکه قائدی بازیکن بسیار خوبی 
است، شکی وجود ندارد و دوست داریم به 
جمع ما اضافه شود و از قابلیت های او استفاده 
کنیم. استقلال، قائدی را پرورش داد و 
به جایی رساند که خودش دوست داشت. 

اکنون که استقلال می خواهد از این بازیکن استفاده کند، باید 
شرایطی به وجود بیاورد که زمینه استفاده از او مهیا شود و به 
استقلال کمک کند. همه استقلالی ها دوست دارند این اتفاق 
بیفتد و ما هم از این قاعده مستثنی نیستیم، اما یکسری شائبه ها 
آزاردهنده است. چیزهایی شنیدیم که نمی توانیم درباره آن 
حرف بزنیم. بازگشت قائدی می تواند برای او و استقلال نفع 

داشته باشد و پله های قهرمانی زودتر طی شود.
  نگاه مثبت  به ساپینتو

وی در خصوص اینکه چرا واکنش مثبتی از حضور 
ساپینتو در استقلال دارد، خاطرنشان کرد: 
تمرینات او خوب بوده است و با توضیحاتی 
که بازیکنان داده اند، ساپینتو به کارش اعتقاد 
دارد. وقتی بازیکن این شرایط را می بیند، 
نگاه ها و واکنش ها به حضور سرمربی خارجی 
مثبت می شود. به طور حتم تاثیر تمرینات و 
اردوی ترکیه در بازی با سپاهان 
دیده می شود. استقلال باید 
رقیب سرسخت خودش 
را تحت فشار بگذارد و در 
بازی اول برای دفاع از 
اعتبار قهرمانی اش قدم 

محکمی بردارد.

متاسفانه در فدراسیون فوتبال افرادی صاحب جایگاه 
هستند که برای مدیریت بازیکنان تیم ملی با جدیت برخورد 
نمی کنند. پیش از این دوره تیم ملی ایران 5 مرتبه دیگر به 
جام جهانی صعود کرده و نباید این موضوع منجر به بروز 
اتفاقاتی شود که  شأن تیم ملی زیرسوال برود. در کدام تیم 
سراغ دارید بازیکنان در مورد مسائل مدیریتی اظهارنظر 
کنند و به کارهایی ورود کنند که ربطی به آنها ندارد. مدت 
زمان زیادی تا شروع جام جهانی باقی نمانده و دلیلی ندارد 
مسئولان سکوت کنند. تا شاهد اتفاقاتی باشیم که خروجی 
آن دودستگی میان بازیکنان و فاصله گرفتن از شرایط ایده آل 
روحی برای رقابت با سه تیم قدرتمند انگلیس، ولز و آمریکا 
باشد. چه دلیلی دارد تیمی که به جام جهانی صعود کرده 
شاهد دخالت بازیکنان در موضوع سرمربی باشند. دراگان 
اسکوچیچ هر کیفیتی داشته به عنوان نفر اول کادرفنی 
توانسته این تیم را به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر برساند. اگر 
مربی بی کیفیتی بود چرا در زمان مارک ویلموتس تا یکقدمی 
سقوط رفتیم و در همان مرحله مقدماتی انتخابی جام جهانی 
در آستانه حذف بودیم. اگر صعود تیم ملی به خاطر بازیکنان 
بوده و آنها بدون کمک سرمربی کروات موفق شدند امتیازات 
از دست رفته مرحله مقدماتی را در بحرین جبران کنند و 
در ادامه به عنوان تیم نخست یکی از دو گروه مرحله نهایی 
انتخابی قاره آسیا مجوز حضور در جام جهانی را به دست 
آوردند به چه دلیل با سرمربی بلژیکی به چنین موفقیت هایی 
نرسیدند؟ اگر توانایی فنی بالایی داشتند علت باخت به 
بحرین و عراق چه بود؟ چرا انصاف نداریم و حقیقت را کتمان 
می کنیم؟ تیم ملی تبدیل شده به محلی که بازیکنان با 
استوری های خود در فضای مجازی، پیرامون هر موضوعی 
اظهارنظر کنند. وقتی در مورد سرمربی تیم ملی استوری های 
مختلفی گذاشتند و با آنها برخوردی نشد حالا درباره انتخاب 
رئیس فدراسیون نظرات خود را می نویسند. علت چنین 
رفتاری فقدان رئیس بر مهم ترین فدراسیون کشور است 
و متاسفانه دیگر مدیران حاضر در فدراسیون هم برخورد 
لازم را با بازیکنان نمی کنند. باید عملکرد مدیران به شکلی 
باشد که بازیکنان به خود اجازه ندهند پیرامون هر موضوعی 
نظر بدهند. نه اینکه شاهد رفتاری باشیم که به مثابه هشدار 
مدیران تیم ملی و فدراسیون باشد. همان طور که با بازیکنان 
نسل فعلی به جام جهانی صعود کردیم نسل های قبلی هم 
موفق شدند تا تیم ملی کشورشان را به بزرگ ترین رویداد 
جهانی فوتبال برسانند. بنابراین نباید این موضوع باعث شود 
تا بازیکنان دچار تصور غلط شوند و فکر کنند تیم ملی محله 
بروبیاست. جام جهانی واژه نامانوسی برای تعدادی از بازیکنان 
تیم ملی شده است. بیشتر شاهد خودنمایی هستیم و کسی 
دلسوز نیست. هیچوقت دودستگی منجر به نتیجه نشده 
است. مگر می شود بدون اتحاد و یکپارچگی به موفقیت رسید. 
نمی دانم چه کسانی ملی پوشان قول داده اند تا سرمربی مدنظر 
آنها هدایت تیم ملی را بر عهده می گیرد، اما مطمئن هستم 
هیچ کسی بهتر از اسکوچیچ نمی تواند به این تیم کمک کند 
چون با فضای تیمش آشنایی کافی دارد. تیم ملی نیاز به 
سربازانی دارد تا درون زمین بجنگند. پشت پرده این تیم هر 
فردی تلاش می کند تا به مقاصد خود برسد قطعا خیرخواه 
فوتبال ملی ایران نیست. ما باید به سمتی برویم که در قطر 
نمایش آبرومندانه ای داشته باشیم نه اینکه بازی هایی انجام 
دهیم که آثار زیانباری به دنبال داشته باشد. امیدوارم از فضای 
ملتهب کنونی خارج شویم تا در مصاف با انگلیس، ولز و آمریکا 

نمایشی مطلوب و در حد و اندازه نام ایران ارائه کنیم.


